
Protokół

ze spotkania Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle

z mieszańcami osiedla Kłodnica

W dnia 26-02-2018 r. o godz. 18:00 na spotkaniu zorganizowanym w Domu Kultury
Kłodnica przy ul. Kłodnickiej 38Aw Kędzierzynie-Koźle  byli obecni:

1. Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle – Sabina Nowosielska.
2. Zastępca Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle – Artur Maruszczak.
3. Zastępca Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle – Wojciech Jagiełło.
4. Radne Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle – Ewa Odulińska, Halina Mińczuk.
5. Radny Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego – Paweł Masełko
6. Dzielnicowy – Marek Jakubiec
7. Przewodnicząca Zarządu Osiedla Zachód –Ewa Buzo-Dziedzic.

Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle rozpoczęła spotkanie od informacji na temat
Budżetu Obywatelskiego. Zachęcała przybyłych do aktywnego głosowania poprzez osobistą
wizytę w siedzibie rady osiedla w dniu 27 lutego 2018 roku od godz. 16:00 do 20:00  lub
przez platformę internetową www.budzetobywatelski.kedzierzynkozle.pl. Wspomniała, iż dla
każdego osiedla kwota na zgłoszone zadania jest inna w zależności od ilości
mieszkańców. W tym roku osiedle Kłodnica ma do zagospodarowania 115 744,00 zł.
Zgłoszono 4 wnioski, wszystkie pozytywnie zaopiniowane przez komisje weryfikacyjną.
Realizację zadania można zadania dzielić na etapy. W taki sposób realizowano oświetlenie
i przejście dla pieszych przy ul. Kłodnickiej. Nic nie stoi na przeszkodzie, aby kumulować
pieniądze i w kolejnym roku budżetowym zrealizować większą inwestycję.

Zwracając uwagę na specyfikę osiedla Kłodnica i mnogość prywatnych palenisk domowych,
Prezydent Miasta Sabina Nowosielska przeszła do omówienia stanu naszego powietrza.
Zachęciła do korzystania z dofinansowania ze środków Gminy na wymianę pieca
z węglowego na ekologiczny. Gmina zwraca do 50 % poniesionych środków na jego zakup.
Poinformowała zebranych, iż MZEC realizuje program rozwoju sieci ciepłowniczej. Na
dniach ma być ogłoszony przetarg na wykonanie takiej instalacji w całym, dość rozległym
mieście. Jest nadzieja, że mieszkańcy skorzystają z możliwości podłączenia do sieci,
możliwe, że zaczną powstawać kotłownie lokalne. Prezydent zachęcała do bieżącej kontroli
stanu powietrza w naszym mieście poprzez korzystania z aplikacji w Internecie:
powietrze.kedzierynkozle.pl. Straż Miejska kontroluje paleniska. Reagują na sygnały
mieszkańców, którzy wskazują miejsca największego zadymienia. Pracownicy Straży
Miejskiej nakładają mandaty od 50 zł  do 400 zł. W chwili obecnej jest podpisana umowa
z akredytowanym laboratorium do badania odpadów z palenisk domowych. Będą pobierane
próbki. Jedna zostanie u mieszkańca, druga w Straży Miejskiej, trzecia przesłana do
laboratorium w celu przebadania.

Prezydent rozpoczęła omawianie zadań z zakresu zmian w infrastrukturze miasta poprzez:

1. Zakończenie przebudowy al. Jana Pawła II. Nadal jednak będą trwały prace przy
budowie ścieżki rowerowej, której ciąg będzie kontynuowany dalej od Śródmieścia do
os. Piastów.

2. Po ok. 6-ciu miesiącach opóźnień rozpoczęto budowę kompleksu basenów
rekreacyjnych „Wodne oKKo”. W ramach tego zadania zaplanowano budowę
odkrytego basenu i krytej pływalni. W czerwcu tego roku planuje się uruchomienie
basenu otwartego, a kryta pływalnia będzie mieszkańcom udostępniona już w
sierpniu.

3. Dzięki 85% środków unijnych (pozostałe środki gminne) zadbamy o zieleń miejską.
W ramach pozyskanej kwoty w Blachowni będą prowadzone prace porządkowe
w miejscu powszechnie nazywanym Park Lotników. W zadanie porządkowania
zieleni, wpisuje się również park kozielski, natomiast park  w Sławięcicach w części
należącej do miasta, został już wyremontowany.



4. Lada dzień zostanie oddany plac budowy pod budowę długo oczekiwanego hospicjum
zlokalizowanego przy ul. Szymanowskiego.

5. Przy tej samej ulicy będzie realizowany remont przedszkola nr 17. W maju tego roku
planuje się ogłosić przetarg na remont, a w lipcu mają ruszyć pierwsze prace. Zadbano
o podopiecznych i starsze dzieci będą miały miejsce w szkole młodsze będą chodziły
do przedszkola przy ul. Spółdzielców.

6. Ruszy długo wyczekiwana kanalizacja przy ul. Wyspiańskiego. Realizatorem zadania
będzie MWiK, natomiast po zakończeniu zadania Urząd przygotuje ścieżkę rowerową
wzdłuż tej ulicy, aż do mostu, którego remont może ruszyć nie wcześniej niż koniec
lipca, a  początek sierpnia tego roku.

7. W ramach projektu unijnego ruszy budowa ciągu pieszo-rowerowego wzdłuż
ul. Dunikowskiego. Ten ciąg będą dzieliły nowo posadzone drzewa.

II. Mieszkańcy osiedla zadawali pytania i zgłaszali następujące wnioski:

1. Pytanie mieszkańca dotyczyło remontu od lat zapomnianej ul. Krzywej.
Prezydent zapewniła, że ta ulica jest już w budżecie miasta. Projekt techniczny będzie
w tym roku. Ogólnie jest brak wykonawców, ale możliwe, że do jesieni 2019 roku
remont będzie już zakończony.

2. Czy kanalizacja na ul. Wyspiańskiego będzie zrobiona cała? Aż do jej końca?
Prezydent przypomniała, że będzie zrobiona kanalizacja na całej drodze. Wcześniej

będzie położona kanalizacja. Jest już projekt na tę ulicę. W kolejnym roku
poszczególne prostopadłe uliczki do ul. Wyspiańskiego będą systematycznie do
kanalizacji podłączane i remontowane. Wykonawcą zadania jest MWIK.

3. Czy będzie też droga rowerowa tym razem wzdłuż ul. Wyspiańskiego do ronda?
Zastępca Prezydenta Artur Maruszczak odpowiedział, że ścieżki rowerowe
wykonywane są etapami. Aktualnie poszukuje się środków zewnętrznych, a wtedy ta
ścieżka zostanie pociągnięta również wzdłuż ul. Wyspiańskiego.

4. Kolejne pytanie dotyczyło Przedszkola:
- czy wybrano wykonawcę,
- jak ma wyglądać remont,
- jaka kwota remontu,
- czy uwzględniono petycje mieszkańców.
- uwzględniając docelowo rozbudowę przedszkola o żłobek, dlaczego nie przewiduje

się w tym budynku kuchni,
- o jakich oszczędnościach mowa, gdy pojemniki kosztują, termosy i samochód

do przewozu posiłków trzeba kupić, a kierowcę zatrudnić,
- na dzisiejszym spotkaniu rodzice dzieci mieli poznać ostateczną wersję z trzech

zaproponowanych do analizy koncepcji,
- czy można, na czas remontu, zgromadzić wszystkie dzieci w pomieszczeniach po

klasach gimnazjalnych, których od września już nie będzie w szkole.
Prezydent zapytała o jakie petycje chodzi, bo przecież koncepcja jest już
zatwierdzona. Przy jej analizie był wzięty pod uwagę czynnik oświatowy. Ten
budynek aktualnie nie spełnia norm i trzeba doprowadzić go do obecnie
obowiązujących standardów, uwzględniając drogą przeciwpożarową i windę. W maju
chcemy ogłosić przetarg. Zastępca Prezydenta Artur Maruszczak dopowiedział, że
pierwotna koncepcja była na kwotę 7 ml złotych. Oszczędnościowa koncepcja
zaproponowana przez urząd, wykluczająca budowę kuchni regularnej, pozwoli
zaoszczędzić kwotę od 800 tys. do 1mln 200 tys. złotych. Biorąc pod uwagę bliskie
sąsiedztwo ze szkołą, niecałe 300 metrów dalej, takie rozwiązanie wydaje się być
zasadnym. Zastępca Prezydenta Wojciech Jagiełło wspomniał, iż podział dzieci jest
przemyślany. Młodsze dzieci muszą spać, mają inny cykl dnia i w Przedszkolu nr 15
na ul. Spółdzielców te warunki zostaną spełnione. W szkolnej kuchni będzie
przygotowany tylko obiad, natomiast pozostałe posiłki jak śniadanie i podwieczorek
będą przygotowywane w pomieszczeniu kuchennym zaplanowanym
w remontowanym przedszkolu. Starsze dzieci mogą być w pomieszczeniach
szkolnych. Jednak fakt, że od września nie będzie gimnazjum niczego  nie zmienia, bo
teraz młodzież będzie realizowała obowiązek szkolny w klasie 7 i 8 szkoły
podstawowej. W związku z uporządkowaniem charakteru spotkania, zaniechano
dalszej rozmowy na wspomniany temat i ustalono, że obie strony, rodzice dzieci



przedszkolnych oraz Zastępcy Prezydenta Miasta Artur Matuszczak i Wojciech
Jagiełło  spotkają się w dniu 28 lutego o godz. 16:00 w Przedszkolu nr 17.

5. Koźle Port – czy będzie inna droga dojazdowa?
Zastępca Prezydenta Artur Maruszczak odpowiedział, iż powstały grupy robocze
współpracujące z KK Terminale. Są w tej grupie przedstawiciele Rady Osiedla.
Analizuje się i szuka rozwiązań, aby odciążyć  ul. Kłodnicką od ciężkiego transportu.

Planuje się to wg pierwszej koncepcji poprzez puszczenie ruchu ciężarowego drogą od
Portu do drogi wojewódzkiej 423 lub 408 zgodnie z planem zagospodarowania
przestrzennego. Druga koncepcja wskazuje na ulicę Chełmońskiego przez Rogi do
drogi 45.  Na razie nie ma tam mostu, będziemy o tym rozmawiali  już jutro
z wicemarszałkiem.

6. W odniesieniu do powyższego mieszkańcy zapytali, czy są jakieś możliwości zbadania
kto nas zatruwa benzenem, bo w momencie przejeżdżania przez osiedla tak dużej ilości
samochodów ciężarowych, zwiększy się on wyraźnie na naszym terenie.
Prezydent odpowiedziała, nie ma aktualnie żadnych szans na zbadania źródła
zanieczyszczenia. Wg oficjalnych informacji Kędzierzyn-Koźle nie przekracza
średniorocznych norm benzenu. Wskazania średnioroczne benzenu są u nas wielkości
3,5 Mg/m3, a to znaczy, że poniżej normy, której wielkość jest na poziomie 5Mg/m3.

7. Zwrócono uwagę, że ul. Kłodnicka od skrzyżowania z Dunikowskiego jest źle
wykonana. W głębokich koleinach po deszcze zbierają się tam spore kałuże wody
Chodniki po obu jej stronach też zagrażają bezpieczeństwu pieszych. Natomiast pod
Wiaduktem na ul. Kłodnickiej jest notoryczny bałagan.
Prezydent poinformowała, że jutro ma spotkanie z wicemarszałkiem. Będą z nim
rozmawiali między innymi o ul. Głubczyckiej i Chełmońskiego, wspomni też
o ul. Kłodnickiej.

8. Z uwagi na to, że odnoga ul. Wyspiańskiego już teraz jest wąska, to po kanalizacji
może się okazać , że nie spełnia kryteriów na budowę drogi. Co wtedy?
Prezydent Miasta Artur Maruszczak odpowiedział, że wtedy będzie można zastosować
spec ustawę.

9. Jeden z mieszkańców zawnioskował, aby ktoś stale nadzorował budowę dróg
dojazdowych do Portu.
Zastępca Prezydenta Artur Maruszczak zagwarantował, że droga do Portu budowana
jest pod nadzorem.

10. Wniosek o zmianę przepisów zapisanych w Uchwale Rady Miasta, dotyczących
dofinansowania do ogrzewania ekologicznego. Wnioskujący pali koksem, a ten akurat
ma najmniejszy wskaźnik zanieczyszczenia powietrza. Nikt też nie pomyślał o osobach,
które ogrzewają dom olejem opałowym. Jest propozycja, aby w tym przypadku
dofinansować posiadaczy tych palenisk, różnicując kubaturę ogrzewanego domu?
Prezydent Artur Maruszczak odpowiedział, że do tej pory nikt nie zwrócił na to uwagi.
Faktycznie dofinansowanie jest uregulowane w Uchwale Rady Miasta i można do tego
tematu wrócić.

11. Prośba o sprawdzenie, kto zabrał zapory uniemożliwiające przejazd samochodów od
Żabieńca w kierunku Kuźniczek i odwrotnie. Docelowo miał to być ciąg rowerowy.
Prezydent Artur Maruszczak przypomniał, iż miał to być dojazd również dla
działkowców. Straż Miejska wzmocni kontrolę na tym odcinku.

12. Prośba mieszkańców, aby:
- zadbać o oświetlenie przy ul. Mrożka (boczna od ul. Krasickiego),
- ograniczyć oświetlenie boiska szkolnego do bezpiecznego minimum (aktualnie

wszystkie ledowe lamy się świecą),
- pamiętać, jak ustalono wcześniej, o budowie chodniku przy ul. Jagiellońskiej

i Żabienieckiej.

Po wyczerpaniu pytań, dzielnicowy Marek Jakubiec wspomniał, iż celem spotkań
dzielnicowych jest zwracanie uwagi mieszkańców na nasilające się działania przestępców
wyłudzających pieniądze metodą na „ wnuczka”. Apelował o wzmożoną czujność osób
starszych. Opowiedział zebranym o korzystaniu z nowych aplikacjach, których celem jest
łatwy, bezpośredni kontakt z najbliższą jednostka policji czy swoim dzielnicowym.
Pierwszą jest Krajowa Mapa Zagrożeń, którą należy uruchomić korzystając z Internetu. Po
uruchomieniu właściwej aplikacji można zgłaszać odpowiedniej jednostce policji wszystko
co wg mieszkańców zasługuje na policyjną interwencję. Ponadto do szybkiego kontaktu ze



swoim dzielnicowym ma służyć aplikacja w telefonie o nazwie „Moja Komenda”.  Po jej
uruchomieniu będziemy znali dane osobowe dzielnicowego i nr jego służbowego telefonu.

Na tym spotkanie zakończono.

Protokolant

Dorota Tomala


